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Vážení Tepličáci, 
dnes chci úvodem poděkovat všem, kteří nám přišli na pomoc 
s bouráním haly sportcentra. 
Dále děkuji hasičům a spolku Radost za přípravu a organizaci 
akce Vítání jara spojenou s pálením čarodějnic. A do třetice 
děkuji Zdoňovákům a spolku Trinitas za přípravu a realizaci 
projektu Rozkvetlý Zdoňov, ke kterému pomocnou rukou při-
spěly také technické služby města. 
 

*V úterý 19. 5. přiběhli přes Adršpach a Vlčí rokli do našeho 
města účastníci mezinárodního Mírového běhu. Pochodeň 
jsme spolu s českými účastníky běhu převzali na hraničním 
přechodu ve Zdoňově od starosty Mieroszówa pana Andrzeje 
Lipińského. V době, kdy jsme s organizátory jejich návštěvu 
Teplic připravovali, vypukla válka na Ukrajině a celá akce tím 
dostala mnohem větší rozměr mírového poselství. Měl jsem 
velkou radost z toho, že na hřišti TJ Slavoj běžce přivítali ne-
jen naši sportovci, ale pozvání také přijaly obyvatelky z uby-
tovny na kluzišti, které měly možnost popovídat si i se svým 
krajanem z Ukrajiny, členem štafety. Také krátký program pro 
děti naší mateřské a základní školy před startem do středeční 
etapy s cílem v Hradci Králové se nesl ve velice přátelském 
duchu a vážím si toho, že jsme se stali součástí tohoto projek-
tu. 

 

*Na jiném místě Teplických ozvěn vás 1. místostarosta infor-
muje o přípravě a průběhu stavebních akcí. Mojí příjemnou 
povinností je připomenout vám, co se nám již podařilo dokon-
čit. Za uplynulý měsíc to je položení nového asfaltového ko-
berce na cestě od technických služeb ke křížku nad Horními 
Teplicemi. Úspěšně také proběhla montáž nových sloupů ve-
řejného osvětlení ve středu města, jehož podoba nyní odpovídá 
dnešní době.   
 

*Dokončeno bylo položení dlažby na cestu od vstupu do skal k 
Vlčí rokli. Zbývá tady jen provést závěrečný úklid a zemní 
úpravy v bezprostředním okolí cesty. Byly opraveny verandy 
na 17 chatkách v autokempu včetně výměny střešní krytiny za 
přežitou eternitovou. 
Ve spolupráci s Královéhradeckým krajem instalovala údržba 
silnic opatření ke snížení rychlosti a zvýšení bezpečnosti na 
silnici III. třídy ve Zdoňově. Téměř po dvou letech jednání 
se nám tak podařilo splnit přání místních obyvatel. 

 
*Již také probíhá příprava koupaliště na letní sezonu. Provoz i 
ceník bude stejný jako v minulém roce, zajištěn již máme i 
provoz kiosku s občerstvením. Novinkou pro letošní rok budou 
prvky dětského hřiště, houpačka a kolotoč. V prostoru mezi 
bytovkami na náměstí Al. Jiráska byly na přání nájemníků 
instalovány nové lavičky.  
*V plném proudu již jsou také přípravy 39. mezinárodního 
horolezeckého festivalu, který se uskuteční v tradičním termí-
nu poslední srpnový víkend (25. - 28. 8.). V současné době 
probíhá výběr filmů a probíhají konečná jednání o účasti se 
zahraničními hosty. Kromě kina a parku se program vrátí do 
přednáškového sálu v budově základní školy i do „amfiteátru“ 
za úřadem, který se osvědčil při loňském ročníku. Po dohodě s 
Českým horolezeckým svazem se na festival po několikaleté 
přestávce vrátí vyhlašování ocenění Výstup roku a prezentace 
oceněných domácích lezců. Doprovodným programem budou 
již tradiční závody Českého poháru v boulderingu a Trickline 
cup. Máme se tedy opět na co těšit. 

Josef Bitnar, starosta 

 

Rekonstrukce plynové kotelny  
O nutnosti rekonstrukce dožité plynové kotelny u bytových 
jednotek na náměstí A. Jiráska a o záměru spojit tuto akci se 
zprovozněním kogenerační jednotky, která dodávkou zbytko-
vého tepla ušetří obyvatelům náklady na vytápění, jsme infor-
movali v TO 2/2021.  
Po roce příprav, kdy byly posuzovány možné varianty řešení, 
zhotovena projektové dokumentace, vybrán provozovatel ko-
generační jednotky, bude v nejbližších dnech vypsáno výběro-
vé řízení na generálního dodavatele nové plynové kotelny. Ten 
by měl být znám na konci června letošního roku s tím, že hlav-
ní stavební a montážní práce proběhnou v měsíci srpnu až říjnu 
a celou topnou sezonu 2022-23 bude zajišťovat již nová tech-
nologie. Vlastní kogenerační jednotka bude doosazena provo-
zovatelem ČEZ Energo v jarních měsících roku 2023. Předpo-
kládaná výše nákladů hrazená městem je přibližně 5 mil. Kč. 
Protože se v současné době jevila varianta vytápění plynem ze 
známých důvodů jako poněkud riskantní a do budoucna ná-
kladná, byly posuzovány v rámci příprav i jiné možnosti řeše-
ní. Především vytápění štěpkou, tepelnými čerpadly nebo elek-
trickou energií z různých zdrojů. Každá z těchto alternativ, 
pokud by byla vůbec technicky realizovatelná, se ukázala jako 
ekonomicky násobně náročnější než původně zvolená kombi-
nace kogenerační jednotky s plynovým zdrojem.  
 
Co se chystá v létě 
Na svém květnovém jednání městské zastupitelstvo jednalo o 
přípravě několika stavebních akcí, které budou realizovány v 
průběhu prázdninových měsíců letošního roku. Odsouhlasen 
byl dodavatel tesařských a truhlářských prací nově budované 
chaty Nevěsta v Teplických skalách. Termín dokončení celé 
zakázky je stanoven na konec září.  
V měsíci červnu bude ještě investičním oddělením provedena 
poptávka na zhotovitele sportoviště pro plážové sporty, které 
vznikne na pozemcích sportcentra za školou, a výběrové řízení 
na dodavatele dvou dopravních staveb. Jedná se o rekonstruk-
ce asfaltových pěšin v městském parku a opravu části ulice 
Nádražní.  
Výstavba sportoviště i dlouhodobě plánované opravy zmíně-
ných komunikací by mohly proběhnou v měsíci červenci za 
předpokladu, že zastupitelé odsouhlasí uzavření smluv s vybra-
nými uchazeči i vysoutěženou cenu. I přes předpokládané zvý-
šení nákladů stavebních prací, oproti plánovanému rozpočtu, 
se dá předpokládat k těmto připravovaným záměrům většinová 
podpora městských zastupitelů.  
Součástí městského rozpočtu je také chystaná obnova fasád čp. 
117 a čp.32 v Zámecké ulici. Práce na těchto bytových domech 
budou probíhat v červnu a v červenci tak, aby v době festivalu 
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horolezeckých filmů byla hlavní ulice již bez lešení. Ceny 
těchto prací by neměly překročit plánované výdaje v městském 
rozpočtu. 

Ing. Radek Myška, místostarosta 

 
 

Opoziční sloupek 
Vážení spoluobčané, 
v minulém čísle TO jsme od vedení radnice dostali informaci o 
realizaci nových autobusových zastávek. Řešením dopravy v 
centru města se město, vč. všech tří současných statutárů, za-
bývalo již před léty, ale proti stály problémy se spoustou vlast-
níků pod silnicí, kterou v té době, bez potřeby řešení vlastnic-
tví pozemků, „postavil“ předseda Zdeněk Pejskar. Tehdy také 
řešili a umístili zastávky na současné místo pravděpodobně i s 
tím, že pokud bude v centru jednorázově potřeba více parkova-
cích ploch (horolezecký festival, trhy, atp.), lze tyto plochy 
využít dočasně a krátkodobě k parkování osobních aut.  
Dnes realizované řešení vychází z předvolebního slibu umístě-
ní přístřešku na stranu směrem na Adršpach, které postupně 
nabobtnalo na megalomanské řešení bezmála za 3mil. Kč, to 
vč. dvou nových přístřešků, bez projednání variant se zastupi-
teli, bez komplexního řešení s ohledem k širším potřebám 
města od viaduktu u hotelu Koruna až po hotel Sokol, dost 
možná až po parkoviště u zdravotního střediska. 
Způsob (ne)projednání je pouze jedním argumentem proti stá-
vajícímu řešení. Zásadním je právě ta nekomplexnost navrže-
ného řešení, které má kromě zpomalení dopravy dopad pouze 
na autobusovou dopravu. Reálně se totiž nabízí několik řešení 
s různými variacemi, jak umístit autobusové zastávky. Jedním 
jsou variace současného provizoria, tedy umístit obě zastávky 
na část současného parkoviště. Toto řešení, na mnoho způ-
sobů, by mohlo mít jeden společný přístřešek pro oba směry. 
To by ale neměli prostor obchodníci na horolezeckém festiva-
lu, kteří jej využívají celé čtyři dny v roce. Zde vidíme prosa-
zovaní kamarádských kšeftů oproti opravdovému řešení bez-
pečnosti cestujících. Jinou variantou, s nově osvětleným pře-
chodem pro chodce umístěným tak, aby byl přirozeně využitel-
ný i k jiným účelům, např. pro přístup na vlakovou zastávku a 
dále k zahrádkám, to vše bez středového ostrůvku, je zúžení 
komunikace vedle nákupního střediska (dnes má š. 9m), aby se 
za zúžením na jedné straně umístila zastávka a v opačném 
směru by se využilo parkoviště vedle pomníku J. A. Tichat-
scheka. Zde by stačilo stavět opět jeden přístřešek, jelikož by 
se dal celoročně využít prostor pod nákupním střediskem. Sa-
mi byste určitě přišli i s dalšími návrhy a možnostmi levnější-
ho a účelnějšího řešení, než je to na sílu prosazené a právě 
realizované Na veřejném jednání se např. zastupitelka Elena 
Láníková vyjádřila jasně v tom smyslu, že je zásadně proti 
takovému megalomanskému projektu, který začal návrhem 
zastřešit zastávku a je z toho „Bus terminál“ za 2 miliony a 
navíc, že by se k takovému návrhu mohli vyjádřit i občané měs-
ta. 
Čtyři roky starý příslib začalo vedení města připravovat až cca 
před rokem, když už nemělo dost času projednat komplexní 
řešení, třeba s realizací první etapy, které by mohlo být projed-
náno i s veřejností, jak také bylo slibováno. Příprava akcí na 
poslední chvíli má m.j. za následek nepožádání o krajskou 
dotační podporu, o kterou se jiné obce úspěšně ucházely a 
uspěly, jak se lze přesvědčit např. v Programu obnovy venkova 
KHK. 
Občanům města by neměla uniknout skutečnost, že za poslední 
čtyři roky se pouze výjimečně využívaly investiční dotace, a 
když, na chodník od Kamínku kolem domu pana starosty ke 
škole, tak na poslední chvíli po intervenci našeho krajského 
zastupitele. Pokud bude radnice i nadále připravovat své inves-
tice, jako jsou např. bus terminál, ale i opravy místních komu-
nikací, most na turistické stezce atp. na poslední chvíli, pak 
nebude možné žádat, natož čerpat dotace, které se nabízejí a 

"rozpočet města" bude prodělávat daleko víc, než pouze na 
inflaci finančních prostředků na účtech, což se od roku 2018 
nejenom že nezměnilo, ale peníze na účtech "Změna" výrazně 
navýšila. 
Rozdíl "Změny" a bývalého vedení je v tom, že dnešní vedení 
šetří peníze pouze z příjmové položky rozpočtu, tzn., že 
"Změna" není schopna proinvestovat finanční základ, tedy 
rozpočtovaný příjem na provozu, údržbě a investicích do ma-
jetku našeho města, zatímco to bývalé navyšovalo úspory vždy 
a jenom díky dotacím, tedy pouze ty peníze, které jsme získali 
od státu, kraje ale i EU na dlouhodobě připravovaných projek-
tech. 
Ano, komunální volby se blíží, a proto je třeba, aby občané 
svého města nejenom věděli, jak kdo hospodaří, ale i proto, 
aby cítili potřebu zapojit se do správy věcí veřejných. Někdo 
aktivně na jakékoliv kandidátce, někdo pasivněji svou volební 
účastí v zářijových volbách. 
Všem občanům Teplic přejeme krásný zbytek jara a sluníčko-
vé léto.  

Elena Láníková a Milan Brandejs 
 

 
Stručná odpověď na opoziční sloupek 
Vážení, je mou povinností krátce reagovat na předvolební 
„agitku“ dvou našich opozičních zastupitelů a využívám tím 
své právo na odpověď. 
Jak vás naposledy v minulém čísle informoval 1. místostarosta, 
ve středu města nebudujeme žádný „autobusový terminál“, ale 
přestavujeme zastávky. Ty zastávky, které na původních par-
kovištích pro osobní automobily vznikly provizorně před dáv-
nými třiceti lety. Součástí projektu, který navrhli a zpracovali 
dopravní odborníci, je vybudování také přechodu pro chodce s 
ostrůvkem, čímž dojde ke snížení rychlosti projíždějících vozi-
del a tím značné zvýšení bezpečnosti v celém prostoru 
„náměstí“. Někomu se může zdát cena vysoká, v dnešní době 
strmé inflace a prudce stoupajících cen stavebních prací ale 
není na místě otálet.  
V souvislosti s tím se mi zdá vyloženě humorné zmiňované 
řešení celého prostoru od viaduktu k poště, které by jistě stálo 
desítky milionů korun. A ptám se, proč se za 16 let minulého 
vedení města např. nedaly do pořádku alespoň majetkové vzta-
hy k pozemkům pod „obchvatem“ od Koruny k Sokolu, když 
už se nic nezměnilo stavebně? 
Podobný je osud chodníku pod Kamencem. O jeho výstavbě se 
mluvilo již v roce 1997, tj. před 25 lety. Celou dobu poté se nic 
nedělo. Bývalé vedení města pak naprosto podcenilo spoluprá-
ci s krajem, který začal plánovat rekonstrukci silnice do Bučni-
ce. Ale bez chodníku. 
Naštěstí došlo k průtahům se zahájením stavby a změně ve 
vedení radnice. Jen tak se mohlo stát, že dnes chodník od od-
bočky ke koupališti k přejezdu u školy máme. Na jaře 2019 se 
nám podařilo přesvědčit odpovědné pracovníky kraje, údržby 
silnic i projektanty, že v dnešní době rekonstruovat silnici ve 
městě bez chodníku není správné řešení. A pod hrozbou ohro-
žení termínu dotačně sledované krajské akce jsme slíbili nespl-
nitelné. A za pomoci všech zúčastněných se nám stavba nako-
nec podařila. 
Ve „sloupku“ je nám vytýkáno, že málo využíváme dotační 
politiku. Shodou okolností na stavbu zastávek ve městě máme 
dotační projekt podaný.  
Nejsme zastánci nekonečného čekání na dotační tituly s nejis-
tým výsledkem za cenu postupného chátrání komunikací, 
mostků, budov a další infrastruktury města tak, jak jsme tomu 
byli svědky v nedávné minulosti. Navíc jsme toho názoru, že 
je lepší prostavět vlastní peníze, které leží na účtech a každým 
dnem ztrácejí na hodnotě, než se pouštět do značně nejistých 
dotačních projektů. Ty jsou dnes v konečných součtech předra-
žené, administrativně náročné a komplikované a mnohdy vyža-
dují další náklady spojené s několikaletou udržitelností.  
Realizujeme akce, o kterých jsme plně přesvědčeni, že jsou 
pro město prospěšné. Nechceme se pouštět do zbytečného ut-
rácení peněz v projektech, které jsou sice částečně dotované, 
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ale pro město zcela nepotřebné. Jako v nedávné minulosti na-
příklad byly projekty výsadby zeleně v intravilánu a extravilá-
nu města. K dotační problematice se ale vrátíme podrobněji v 
příštím čísle TO. 

Josef Bitnar, starosta 
 

Měsíc červen je ve škole vždy ve znamení blížících se prázd-
nin. Výuka se pomalu přesouvá ze školních lavic ven za po-
znáním do přírody. Organizujeme zajímavé exkurse, výlety a 
vícedenní pobyty, které již tradičně patří ke konci školního 
roku. Naši žáci napříč ročníky navštíví Prahu, botanickou za-
hradu a okolí Liberce, ZOO ve Dvoře Králové, geopark Vše-
stary, pevnost Dobrošov a mnohá další inspirativní místa. Pu-
tovat s batohem na zádech budou starší žáci v Krkonoších, 
Orlických i Jizerských horách. Přeji všem hezké počasí, nové 
zážitky a především bezpečný návrat. 
O akcích, které již proběhly, se opět dočtete v příspěvcích jed-
notlivých učitelů níže. 
Ráda bych ještě upozornila na mimořádný zápis do MŠ i ZŠ 
pro ukrajinské žáky. Zápis do MŠ proběhne 2. a 3. června, 
zápis do ZŠ pak 8. června. Další podrobné informace k organi-
zaci zápisu jsou zveřejněny na webových stránkách školy. 

Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy 
 
Pomáháme přírodě 
Ve čtvrtek dne 12. 5. 2022 proběhla druhá část akce „Den Ze-
mě“. I. a II. speciální třída se vydala na sběr odpadu od křižo-
vatky Adršpach do Zdoňova, přes Křížový vrch. Za odměnu si 
děti opekly párky na ohni. 
Počasí nám přálo a den se vydařil. 

Mgr. Kateřina Zelená 
 

 
Galerie výtvarného umění v Náchodě 
Žáci deváté třídy se zúčastnili experimentálně tvořivého pro-
gramu v Galerii výtvar-
ného umění v Náchodě 
s názvem Nejen strom. 
Kromě výtvarného pro-
gramu, kde žáci tvořili 
svá díla z přírodních 
materiálů, hlavně z kůry 
stromů, si také prohlédli 
výstavy, které v galerii 
momentálně probíhají. Většinu dospívajících spíše zaujala díla 
od moderní mladé umělkyně Pavly Krkoškové Byrtusové. K 
hlavní výstavě s názvem Tragédie lesa dostali žáci i odborný 
výklad a mohli diskutovat nebo se zeptat na to, co je zajímá. 
Součástí výstavy nebyly jen obrazy, ale také tvorba se slucho-
vými efekty. Následně tvořili ve skupinách nebo jednotlivě a 
některá díla byla opravdu povedená. 

Bc. Michaela Schejbalová 

Minifotbal Náchod 
Po dlouhé odmlce okresních turnajů díky covidu se nám opět 
naskytla příležitost změřit síly s ostatními školami, tentokrát v 
minifotbalu. Vybraní žáci ze 6. a 7. třídy reprezentovali naši 
školu v Náchodě. Chuť sportovat je veliká, a tak se na běloves-
kém umělém hřišti sjelo deset týmů z různých základních škol 
a víceletých gymnázií. Konkurence byla veliká, ať se kluci 
snažili, jak mohli, přední příčky bohužel neobsadili. Věřím, že 
příště se úspěch podaří. 

Bc. Michaela Schejbalová 

 

Stolní tenis 
Po dvouleté pauze se konal turnaj ve stolním tenisu pro žáky 2. 
stupně naší základní školy. Ve čtvrtek 12. 5. odpoledne se v 
tělocvičně sešlo 12 účastníků, kteří hráli a urputně bojovali 
mezi sebou každý s každým po více než dvě hodiny. V katego-
rii 6. a 7. třída bylo odehráno 21 zápasů. Pořadí na prvních 
třech místech bylo nakonec následující : 
1. O. Vávra 
2. S. Burkett 
3. K. Ježek   všichni ze sedmého ročníku 
Ve skupině žáků z 8. a 9. tříd chlapci sehráli 30 setů s tímto 
závěrečným výsledkem : 
1. Š. Zháněl 
2. M. Šimek 
3. Š. Prokop   všichni ze třídy 9. A 
Zápas o putovní pohár mezi vítězi obou kategorií po dramatic-
kém průběhu vyhrál Š. Zháněl. 
Odměnou zúčastněným byly nejen diplomy a drobné ceny, ale 
i zajímavý a napínavý sportovní zážitek. Na závěr ještě dík A. 
Polákové a E. Pindurové z 9. A třídy, které mi pomohly jako 
rozhodčí v průběhu turnaje. 

Mgr. Jiří Karlík 
 

 

Recitační soutěž 
Ve čtvrtek 5. 5. se v přednáškovém sále naší školy sešlo počet-
né publikum a především 33 účastníků školního kola recitační 
soutěže, která proběhla po delší koronavirové odmlce. 
Paní učitelky všech tříd připravily s dětmi pestrou přehlídku 
básniček, zúčastnili se i zástupci speciální školy a soutěž získa-
la i přívlastek " mezinárodní " díky účasti jednoho ukrajinské-
ho žáka Artema, který se statečně popasoval s českým textem 
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své básně. 
Recitátoři byli odměňováni nadšeným potleskem publika a 
odborná porota měla velmi těžké rozhodování, což se nakonec 
projevilo především ve třetí skupině, kde byla udělena dvě 
druhá a třetí místa. Vítězové jednotlivých kategorií: 
1. - 3. ročník A. Schejbalová 
4. - 5. ročník G. Kunart 
6. - 9. ročník E. Teichmannová  
Soutěžící si ze čtvrtečního odpoledne jistě odnesli hezký kul-
turní zážitek a samozřejmě i diplomy a něco dobrého na zub. 
Doufejme, že i v příštím školním roce nic nepřekazí možnost 
opět tuto soutěž připravit. 

Mgr. Jiří Karlík 

 
LETEM ŠKOLKOVÝM SVĚTEM… 
Třída Soviček využila nabídku ZUŠ Broumov a 10. 5. se rozje-
la na ročníkové vystoupení tanečního oboru v sále Dřevník v 
Klášterní zahradě Broumov. Úžasné choreografie, zajímavě  
uspořádaná scéna, viditelná radost z pohybu u velkých i ma-
lých tanečnic, kultivovaný projev obou učitelů a jejich kvalifi-
kované působení … To vše nás nadchlo a i menší Sovičky 
zvládly soustředěně sledovat 75 minut  vystoupení . 

 Helena Šikutová 

 

Se Sokolem do života 
Už několik let je naše MŠ zapojena do celoročního projektu Se 
Sokolem do života. Obsahem projektu jsou pohybové aktivity, 

rozšířené o rozumové a společné činnosti. Projekt je složen z 
několika tematicky zaměřených skupin. V rámci jednotlivých 
pohybových činností děti provázejí zvířátka, která je motivují 
k plnění úkolů, a celým projektem pak provází sokolík Pepík. 
Děti jsou rozděleny podle věku do 3 kategorií: 1. 3 – 4 roky, 2. 
4 – 5 let a 3. 5 – 6 let, v nichž plní úkoly přiměřené věku. Cí-
lem není soutěžení dětí mezi sebou. Každé dítě „bojuje“ samo 
se sebou, zdokonaluje se, vylepšuje, snaží se správně zvlád-
nout pohybový úkol. Je povzbuzující vidět, jak se postupně 
zlepšuje kondice dětí, chuť ke cvičení, mnohé děti se stávají 
obratnějšími. Na plnění úkolů se těší. 
Za splnění úkolu si děti vylepují do deníčku nálepky se symbo-
lem jednotlivých činností a na konci školního roku jsou odmě-
něny medailí, diplomem a drobnými dárky. 

 Helena Šikutová 

 
 

Jak se daří mladým hasičům 
Jedním ze stavebních kamenů celoroční činnosti mladých hasi-
čů je hra Plamen, která vznikla v roce 1972 a od té doby se 
pravidelně koná jeden ročník za druhým. Posláním hry je roz-
víjet dětské znalosti, vědomosti a dovednosti v jednotlivých 
oblastech činnosti s přihlédnutím ke specifické oblasti požární 
ochrany. V současné době je do hry Plamen zapojeno přes  
40 000 dětí do 15 let. 
Náš kolektiv se do této hry každoročně zapojuje. Nejedná se 
jen o sportovní činnost, ale děti musí prokazovat své znalosti v 
oblasti požární ochrany, účastnit se kulturních akcí, brigád, 
sběru, besed a soutěže Požární ochrana očima dětí. Toto vše se 
hodnotí předložením zápisů v kronice. Pokud splní kolektiv 
veškeré činnosti, kvalifikuje se do okresního kola. V okrese 
Náchod je třeba účastnit se i celé řady kvalifikačních soutěží v 
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ZPV („branný závod“) a technických disciplínách (požární 
útok, štafeta 4x60m, štafeta požárních dvojic, štafeta CTIF a 
požární útok CTIF). V letošním roce jsme zapojili veškeré síly 
a obě naše družstva, mladší i starší se na okresní kolo hry Pla-
men kvalifikovala. Děti podávají skvělé výkony. Je vidět, že 
tvrdá práce na trénincích se jim vyplácí a nejen tam. 
Ve výtvarné soutěží POOD se v okresním kole umístily hned 
čtyři obrázky dětí, Barunky Petrovské, Jirky Petrovského, Bar-
či Krulichové a Aničky Polákové. Obrázky Jirky P. a Barči K. 
postoupily do krajského kola, kde si Barča na slavnostním 
vyhodnocení převzala ocenění za 2. místo a Jiřík si převzal 
ocenění za 1. místo a jeho obrázek putuje do kola republikové-
ho. Moc dětem gratuluji!  
Na kvalifikaci okresního kola jsme se zúčastnili celkem čty-
řech soutěží. ZPV v Nahořanech, Memoriálu J. Beka v disci-
plínách CTIF v Náchodě a štafet a požárním útoku v Nízké 
Srbské a Bohdašíně. Družstvu mladších se po dvou 4. místech 
povedlo Bohdašínký pohár vyhrát a domů přivézt zlato!  
Kromě hry Plamen se náš kolektiv účastní celoročních soutěží 
O pohár Odborné rady mládeže okresu Náchod a O pohár sta-
rosty Okresního sdružení hasičů Náchod. Tady se počítá akti-
vita kolektivu, účast na soutěžích pořádaných ve spolupráci s 
OSH. Mezi takové patří i soutěž Bezděkovské šedesátky v 
běhu na 60m s překážkami. Našim dětem se opět zadařilo, 
mladší přivezli stříbro jako družstvo a mezi jednotlivci se na 2. 
místě umístila Janička Bašťúrová a na 3. místě Monča Lulko-
vá. Starší družstvo se umístilo na místě 4. a mezi jednotlivci 
Sabča Ciroková doběhla na 3. místě.  
Okresní kolo hry Plamen nás čeká v sobotu 28. 5. Ráda bych 
poděkovala všem vedoucím, Janě Kubečkové, Štěpánu Reme-
ši, Jarušce Petrovské a Aničce Polákové za veškerou práci a 
čas, kterou dětem věnují. A že toho času není zrovna málo! 
Nutno dodat, že ten výraz dětských očí, když se zadaří, za to 
opravdu stojí! 

Za mladé hasiče Hanka Dziuba 

(Fotky k článku - viz zadní strana TO) 
 
 

 

 
Vzpomínkové akce na počest Johanna Wolfganga 
Goetheho v r. 1932 v Teplicích nad Metují a Adršpa-
chu 
Při bádání po zajímavých 
písemnostech k historii 
našeho města jsem objevi-
la v náchodském archivu 
pamětní publikaci Kultur-
ního spolku v Teplicích 
nad Metují „Goethe in 
Ostböhmen“. Byla vydána 
ke stému výročí úmrtí 
známého německého bás-
níka (1749-1832) právě 
před 90 roky a popisuje 
vzpomínkové akce, které 
se konaly v Teplicích a 
Adršpachu na jaře a bě-
hem léta v r. 1932, auto-
rem knihy byl místní uči-
tel Rudolf Winter. 
Podle legendy, která se 
tradovala v Teplicích nad Metují (tehdy Wekelsdorf), měl 
„kníže básníků“ přicestovat na konci srpna r. 1790 kočárem od 
Vratislavi přes Kladsko na Hejšovinu, kam prý vystoupil nepo-
znán, pak pokračoval na Broumov a přes Hejtmánkovice, Ver-
néřovice a Bohdašín do Dolních Teplic, jak píše teplický kro-
nikář Vratislav Ruth. Zde přenocoval v hostinci „Die Nieder 
Schenke“ (Dolní Krčma), na jejímž místě byl později postaven 

hotel „Bayrische Hof“ (Bavorský dvůr), přejmenovaný na 
„Astoria“ a konečně po r. 1945 přejmenovaný na „Sokol“. 
Druhý den si Goethe prohlédl část teplického skalního města, 
které bylo přístupné zřejmě jen ke skalnímu útvaru Harfa. Poté 
pokračoval do Dolního Adršpachu, kde si dne 31. 8. 1790 pro-
hlédl adršpašské skály. Jak píše Pavel Lisák v knize Adršpaš-
sko: „přenocoval v tehdejším Brauhofu čili ubytovně (dnešní 
Hotel Skalní město) a podle účetních záznamů vyplatil mistrův 
sluha 2 říšské tolary a 16 stříbrných grošů, které stačily pokrýt 
nejen náklady na stravu, ale zřejmě i nocleh. Z Adršpachu od-
cestoval odpoledne po půl druhé kočárem po mizerných 
cestách do Grüssau (dnešní Krzeszów).“ 
Tato dávná událost se stala v r. 1932 základem již zmíněných 
oslav. Podle pamětní knihy byli nejdůležitějšími aktéry oslav v 
Teplicích učitel z místní měšťanské školy Rudolf Winter, poš-
tovní úředník a také místní umělec Otto Klein (autor sv. Anto-
níčka u vodního pramene za koupalištěm, zakladatel teplické-
ho muzea) a sochař a kameník Karl Schreiber z Bohdašína. 
První oslava se uskutečnila 24. dubna 1932 v sále tehdejšího 
hotelu Eisenhammer (nyní budova Střední školy hotelnictví a 
společného stravování v Teplicích nad Metují) a pořádal ji 
Místní a Okresní školský výbor v Teplicích nad Metují. Podle 
programu přednesl slavnostní řeč učitel Rudolf Winter, ukázky 
z díla básníka Goetheho recitoval mimo jiné Karl Schreiber a 
ve velkolepém hudebním představení vystoupil pěvecký spo-
lek „Eiche“ a salonní orchestr, který řídil kapelník Josef Wra-
betz. Slavnostní výzdobu sálu navrhl a řídil Otto Klein. 
Hlavní týden oslav se uskutečnil od 10. do 17. července 1932 v 
obou skalních městech.  
Dne 10. 7. byla v Adršpachu slavnostně odhalena bronzová 
busta básníka u vchodu k Velkému vodopádu. Vytvořil ji so-
chař Emil Schwantner z Trutnova na objednávku adršpašské 
Správy skal. Dne 14. 7. byla slavnostně odhalena pamětní 
deska v teplických skalách na místě údajného zastavení Goe-
theho proti skále Harfa. Desku vytvořil sochař Karl Schreiber z 
Bohdašína s nápisem „Hier verweilte am 31. 8. 1790 der Dich-
terfürst  J. W. v. Goethe“(zde prodléval 31. 8. 1790 kníže bás-
níků J. W. von Goethe). Petr Hnyk v knize „Skály“ napsal, že 
tato deska byla odstraněna v r. 1947. A nakonec dne 17. 7. 
1932 v neděli dopoledne v 11 hodin byla slavnostně odhalena 
u hotelu Astoria pamětní deska, která byla dílem akademické-
ho sochaře Dubois z Raspenau u Friedlantu v Prusku (nyní 
Laczna u Mirošova v Polsku). Bohužel ani tato pamětní deska 
se nezachovala.  
Na památku Goetheho návštěvy v r. 1790 v Teplicích vytvořil 
ještě Otto Klein technikou vypalování do dřeva žhavým drát-
kem tři obrazy: pohled na Dolní Teplice, obraz kovárny vedle 
hostince (měl tam být opravován kočár, v němž Goethe cesto-
val) a konečně obraz hostince „ Die Niederschenke“, kde bás-
ník přenocoval. Otto Klein je také autorem obrázku na přední 
desce pamětní knihy a několika ilustrací v ní. 

PhDr. Miroslava Moravcová 

Z  HISTORIE 



 
Promoce studentů VU3V 
Slunečný a sváteční čtvrtek 12. května, pětici studujících na 
virtuální univerzitě třetího věku v Teplicích nad Metují čeká 
slavnostní promoce na České zemědělské univerzitě v Praze, 
čtyři absolventy už podruhé. Už jen pro tento zážitek tak rádi 
chodíme „do školy“. Nejen že se dozvídáme mnoho nového a 
zajímavého, ale je to i dobré pro naše využívání seniorského 
volného času a setkávání s kolegy. 
Úžasné je, jak děkanát Provozně ekonomické fakulty a kolegi-
um univerzity bere naše studium vážně, jakou krásnou promo-
ci pro mnoho set studentů zajišťuje. 
V říjnu zahajujeme další semestr, máme stále místa pro další 
zájemce. Aktivní čiperní důchodci, nechcete se přidat?  
Rádi vás uvidíme. 

Věra Vítová 
 

 

Rozkvetlý Zdoňov 
V sobotu 7. 5. 2022 se ve 
Zdoňově realizoval projekt 
Spolku Trinitas s názvem 
Rozkvetlý Zdoňov. Spolek 
se zabývá mimo jiné zá-
chranou kostela Nejsvětější 
Trojice ve Zdoňově, ale 
díky podpoře Nadačního 
fondu Broumov - město 
kultury, městu Teplice nad 
Metují, biofarmy Zdoňov a 
obyvatel nejen této vesnice 
byla zkrášlena významná místa ve Zdoňově - zastávky, pranýř, 
pomník a hřbitov trvalými květinami a keři. Holky, které vy-
hrály v soutěži o nejlepší zdoňovskou buchtu, napekly dobroty 
a pracovalo se až do večera.  
Děkujeme všem, kteří se této akce zúčastnili, byl to opravdu 
náročný zahradní den. Už teď se moc těšíme na výsledek! Při-
jeďte se přesvědčit i Vy! Například v rámci našich benefičních 
koncertů na záchranu kostela, které nás teď čekají.  

Ze Zdoňova za spolek Trinitas Denisa Pavlová 

 

 
Co se dělo na jaře v Javoru a Dědově 
V našich dvou blízkých vesničkách se často něco 
děje a bylo tomu tak i na jaře. 
Zahnali jsme zimu vynesením Morany, k čemuž 
jsme přizvali nové ukrajinské sousedy, a celou 
akci jsme zakončili opékáním buřtů na Klučance. 
Při této příležitosti se domluvila dílnička pro 
ukrajinské i místní děti, která posléze proběhla. 
Připravila ji Martina Nosková a děti si na ní vyzkoušely zdobe-
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ní záložek a taštiček tiskátky. Mnohé z nich si vytvořily i tis-
kátka vlastní. 
Před Velikonoci se sešlo několik zdatných žen a zdobila se 
vejce technikou s barevnými vosky. Vznikly velmi povedené 
kraslice při velmi povedeném setkání. 
V následujících jarních dnech se samozřejmě uskutečnila i 
ženská i mužská koleda. Ani jedna z těchto tradic zde naštěstí 
neusnula, kolednice a koledníci bývají šikovní, dveře domů 
otevřené a jejich obyvatelé vstřícní. 
A poslední dubnový večer došlo i na pálení čarodějnic... 

Kateřina Čadílková 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Oslavy města Teplice nad Metují  
660 let od první písemné zmínky 

Jak už jste četli dříve, v letošním roce si Teplice nad Metují 
připomínají 660 let od první písemné zmínky. Tou je nejstarší 
dochovaný zápis v konfirmační knize z roku 1362. Poprvé je 
zde uvedeno jméno Teplicz, které označuje výskyt teplých 
pramenů. Dalším významným letopočtem s dvojkou na konci 
je rok 1972, kdy byly Teplice nad Metují povýšeny na město. 
Letos je to tedy rovných 50 let, co Teplice nazýváme městem. 
A to je důvod k oslavě!  
Tu jsme naplánovali na letní víkend 12. – 14. srpna 2022. Toto 
datum bylo zvoleno proto, že 10. srpna má svátek sv. Vavři-
nec, patron teplického kostela. V tomto termínu se dříve v 
Teplicích konala pouť a odehrávaly se významné události, 
např. svěcení městského praporu nebo odhalení sochy pěvce 
Josefa Tichatscheka. 
Oslavy budou zahájeny v pátek 12. srpna odpoledne vernisáží 
výstavy fotografií Domov. Jedná se o soubor negativů na skle-
něných deskách, nalezených při rekonstrukci domu v Teplicích 
n. M. Negativy byly zrekonstruovány a zdigitalizovány, čímž 
jsou zachráněny a uchovány. Fotografie pořídil Adalbert Meier 
a zachycují rodinný život v Teplicích v meziválečné době. K 
výstavě bude vydán i tištěný katalog. 
V pátek večer se pobavíte v parku u divadelního představení 
Strýček Harry, které odehrají herci Náchodské divadelní scé-
ny.  
V sobotu po poledni se oslavy rozjedou naplno, a to v parku 
koncertem Koletovy hornické hudby. Poté se dění přesune do 
prostor Domova Dolní zámek, kde bude zahájena výstava foto-
grafií z rodinných alb potomků poslední zámecké rodiny Ham-
pel-Faltisových.Vernisáž bude doprovázet vyprávění paní Bea-
te Baron, vnučky Gertie Hampel-Faltis, poslední majitelky 
panství Dolní Teplice.  
Osobnost a básnické dílo Gertie Hampel-Faltis vám představí i 
koncertní pásmo hudebnice Sandry Siegmeier, které si budete 
moci vychutnat v kostele Panny Marie Pomocné na Kamenci. 
Mezitím bude v parku probíhat program pro děti – šermířské 
představení a divadelní pohádka Krysáci a ztracený Ludvík. 
Navečer se můžete těšit na koncert skupiny Petr Kalandra Me-
mory Band. Sobotu zakončí taneční zábava se skupinou Adept 
Blues. Po celou sobotu budete moci navštívit přehlídku všech 
spolků, které v Teplicích působí. Zpřístupněny budou i teplé 
prameny na Dolních Teplicích, tzv. Okružák, podle kterých se 
Teplice jmenují Teplicemi. V tomto roce to je už 30 let, co se 
zde stáčí kojenecká voda. K této příležitosti bude v rámci oslav 
zpřístupněn i pramen na Dolních Teplicích. 
V neděli dopoledne budou oslavy zakončeny mší v kostele sv. 
Vavřince, po mši bude možné prohlédnout si zvonici. 
Od pátku do neděle budete mít možnost objednat se na komen-
tovanou prohlídku Teplickými skalami, kterými vás provede 
kostýmovaný průvodce. Součástí prohlídek bude hudební do-
provod u Ozvěny a ve Skalním chrámu. 
Komentované prohlídky budou také v Ivanitské poustevně, 
plánovány jsou i komentované procházky po dalších teplic-
kých pamětihodnostech. 
K příležitosti oslav vyjde publikace fotodvojic, která představí 
Teplice a okolní obce na snímcích pořízených v minulosti a v 
současnosti. Doufáme, že se vše stihne a kniha bude v srpnu k 
prodeji. Zároveň bylo v plánu vydání českého překladu knihy 
Wekelsdorf, ale bohužel se vyskytly problémy s překladem. V 
současné době se na něm již pracuje, přesto je velice pravdě-
podobné, že kniha spatří světlo světa až začátkem příštího ro-
ku. 
Město nechalo zdigitalizovat staré kroniky, které budou v nej-
bližší době umístěny na web města. Kromě toho budou vydány 
na CD a budou zdarma k mání ve dnech oslav. 
Program oslav nabídne mnoho kulturních zážitků a připomene 
historii našeho města.  

KULTURA 



Doufám, že jsem vás navnadila, ve dnech 12. – 14. srpna si 
uděláte čas a prožijete krásný a zajímavý víkend. 
Podrobný program bude zveřejněn v prázdninovém dvojčísle, 
sledujte i web a FB města. 

Věra Prokopová 

 
 
 

Vítání jara v Teplicích nad Metují 
Dne 29. 4. 2022 se v Teplicích nad Metují pod záštitou města 
konala tradiční akce s názvem Vítání jara, což v překladu zna-
mená pálení čarodějnic. Hasiči připravili hranici, čarodějnici, 
postavili májku, zorganizovali soutěže pro děti a veškeré záze-
mí, včetně „personálního“ obsazení. Spolek Radost se postaral 
o občerstvení, k poslechu i tanci hrály kapely Poslední šance a 
Cugrunt.  
Soutěží se zúčastnilo kolem stovky dětí, které během odpoled-
ne plnily nejrůznější úkoly, za které dostávaly odměny. Počasí 
nám přálo, což přispělo k pozitivní náladě, a tak se všichni těší-
me na další akce. Následovat bude venkovní divadelní předsta-
vení „Pohádka mládí“ (18. 6. v městském parku) a v měsících 
červenec a srpen letní kina (plakáty budou včas uveřejněny).  
Děkujeme hasičům a spolku Radost za jejich pomoc při organi-
zaci a zajištění akce a těšíme se na vás. 
 
Výstava lego 
V našem KIS máme nainstalovanou 
výstavu fotografií pana Čálka a také 
malou výstavu stavebnice lego, která 
je z části interaktivní. Děti si mohou s 
kostičkami v klidu pohrát a dát tak 
volný průchod své fantazii.  
Přijďte se podívat.  
Otevírací doba:  
Denně od 8:00 do 17:00 (polední 
přestávka 12:00 – 12:30).  

 
 

Beata Radoňová, KIS Teplice nad Metují   



 

 
Své „ANO“ si řekli 
         
dne 27. května 2022 v obřadní síni 
     Uwe Bänke a Jitka Chmelařová, 
 
dne 28. května 2022 ve Zdoňově 
     Martin Bláha a Darina Vymětalíková. 
 
     Novomanželům přejeme hodně štěstí !!! 

J. Záleská, matrikářka 
 
 

 
Kateřina Tučková – BÍLÁ VODA 
Bílá Voda. Takto poeticky se jmenuje pustá ves-
nice skrytá ve stínu pohraničních hor, kam kdysi 
přicházely zástupy poutníků vyprosit si pomoc u 
zázračné sošky Panny Marie. Právě sem o několik 
století později přijíždí Lena Lagnerová, aby se tu 
skryla před svou minulostí, která ji přivedla na 
pokraj sebevraždy. Namísto kláštera s početnou 

řeholní komunitou tu však najde pouze několik řádových ses-
ter, vedených svéráznou řeholnicí Evaristou. Ta přišla do Bílé 
Vody o poslední zářijové noci roku 1950, kdy komunistický 
režim zosobněný démonickým páterem Plojharem odvlekl v 
rámci Akce Ř všechny řádové sestry do sběrných klášterů. 

Mladičká Evarista tehdy dostala na výběr: vrátit se do civilní-
ho života, nebo s ostatními sdílet jejich příští osud. Nezaváhala 
ani na okamžik. Stejně jako všechny řeholnice byla nasazena 
na nucené práce a vystavena ponižování v komunistickém kri-
minálu i mučení, aby se vzdala víry v Boha. Marně. Lena však 
zjistí, že tím Evaristin dramatický příběh pouze začíná, a brzy 
pochopí, že démoni obcházející minulost bělovodských řehol-
nic nezmizeli, a navíc jsou součástí i jejího vlastního osudu... 

 
Anthony Doerr – MĚSTO V OBLACÍCH 
Hrdinové románu Cloud Cuckoo Land se snaží 
pochopit svět kolem sebe: Anna a Omeir na 
protějších stranách impozantního městského 
opevnění v průběhu obléhání Konstantinopole v 
roce 1453; pubertální idealista Seymour útočící 
na veřejnou knihovnu v současnosti; a Kontance 
na mezihvězdné lodi na cestě k exoplanetě 

 několik desítek let v budoucnosti. 
Stejně jako Marie-Laure v románu Jsou světla, která nevidíme, 
jsou Anna, Omeir, Seymour a Konstance snílci a outsideři, 
kteří v sobě dokážou najít vynalézavost a naději uprostřed ne-
bezpečí. 
Starobylý text – příběh Aethona, který se touží stát ptákem, 
aby mohl vzlétnout do utopického ráje v nebi – poskytuje těm-
to nezapomenutelným postavám útěchu, ale zároveň je pro ně 
jakýmsi tajemstvím. Doerr utkal tapiserii časů a míst, která 
odráží naše nesmírné propojení – navzájem mezi sebou, s jiný-
mi druhy, s těmi, kteří žili před námi, a s těmi, kteří tu budou,  
až už tady nebudeme. 
Cloud Cuckoo Land, věnovaný „knihovníkům dneška, včerejš-
ka a následujících let“, je neuvěřitelně krásný román od žijící-
ho klasika americké literatury, v němž se minulost, přítomnost 
i budoucnost propojuje ve velkolepý celek. 

 
Michal Viewegh – DĚRAVÉ PAMĚTI 
Jak se z nesmělého kluka ze Sázavy dočasně stal 
hédonistický seladon a nadlouho i nejpopulár-
nější porevoluční spisovatel? Co dělal 17. listo-
padu 1989 a na čem psal Báječná léta pod psa? 
Jaký byl vrátný, voják, učitel a redaktor, jaký je 
otec, bratr, syn a dědeček a kolik milenek bohu-

žel pozval na oslavu svých padesátin? A proč pak hned neu-
mřel? Michal Viewegh slaví šedesáté narozeniny a první dárek 
si rozhodl nadělit sám – vlastní životopis, psaný s nadhledem i 
ručením omezením. 

 

Scarlett Wilková – AŽ UVIDÍŠ MOŘE 
V roce 1948 přijalo Československo tisíce 
uprchlíků, kteří za dramatických okolností opus-
tili občanskou válkou rozdělené Řecko. S první 
vlnou emigrantů přichází i desetiletá Sotiria – 
neumí česky, o svých rodičích nemá zprávy a 
neví, co s ní bude. Roky plynou a na pozadí 
jejího osudu se odvíjí rodinná sága plná tajem-

ství a stesku po rodné zemi. Uvidí někdySotiria řecké moře? 
Pokud se do své vlasti skutečně vydá, možná tam najde víc, 
než čekala… 
Dvě dcery řeckých uprchlíků, dva životy mezi dvěma zeměmi. 
Jaké to je, když se v deseti letech dítě ocitne samo v daleké 
cizí zemi, neumí jazyk, neví, kam se ztratili jeho rodiče, a vů-
bec nechápe, co se s ním stalo? Toto prožívaly v roce 1949 
tisíce řeckých dětí, kterým po občanské válce v Řecku poskyt-
lo Československo azyl. Mezi nimi byly i dvě osamocené hol-
čičky Sotiria a Koula. Na pozadí jejích osudů se odvíjí rodinná 
sága plná tajemství a stesku po rodné zemi.  

 
Tana French – SLÍDIL 
Bývalý detektiv Cal Hooper je k smrti unavený a 
útěk z rušného Chicaga do odlehlé vesničky na 
západě Irska mu připadá jako dokonalý nápad. 
Koupí si polorozpadlý dům, plánuje jeho rekon-
strukci a procházky po nekonečně zelených kop-
cích. 

SPOLEČENSKÁ  KRONIKA 

MĚSTSKÁ  KNIHOVNA  

VÝBĚR  Z  KNIŽNÍCH  NOVINEK 



Pro změnu povede klidný život. 
Jenomže pak ho jeden z místních kluků požádá o pomoc. Jeho 
bratr zmizel a celé vesnici, včetně policie, je to zřejmě úplně 
fuk. Calovy policejní instinkty se probudí k životu a nedají mu 
pokoj. S tím místem je totiž něco špatně a on zkrátka musí 
zjistit co, i kdyby to znamenalo, že na nějaký odpočinek může 
zapomenout. 

 
Julie Caplin – DOMEK V IRSKU 
Hannah Cambellová se rozhodla pro velkou 
životní změnu a vyměnila kariéru úspěšné 
právničky z uspěchaného Manchesteru za stu-
dium na vyhlášené kulinářské škole v Irsku. 
První den si v Dublinu užívá všechno, co nové 
město nabízí – speciality, skvělé drinky a také 
společnost charismatického Conora, se kterým 
se náhodou seznámí. Když se další den přesu-

ne na malebný venkov, kde se škola nachází, zjistí, že „to, co 
se stane v Dublinu, nezůstane jen v Dublinu“… Kulinářská 
škola ukrytá mezi krásně zelenými kopci naučí Hannah mno-
hem víc než kuchařské základy. 

 
František Niedl – SVĚTLA NA POBŘEŽÍ 
Čtyřicátník Michael Dabert, někdejší příslušník 
francouzské Cizinecké legie, ale též nájemný 
žoldák a bezpečnostní expert, se už poněkolikáté 
pokouší odstřihnout od své minulosti. Tentokrát 
si při útěku před vlastní identitou zvolí Kalifor-
nii, brzy však zjišťuje, že svého předchozího 
života se jen tak nezbaví. Zpočátku vypadá vše 

idylicky, dokonce se sblíží se sympatickou majitelkou vily, 
postupně se však začíná dozvídat o svém novém domově po-
drobnosti, které jsou velmi znepokojující. 
 

 

 
Náchodská porodnice má novou výzdobu! 
Rozsáhlé prostory porodnice a novorozeneckého oddělení se 
téměř po roce od přestěhování obou oddělení do společných 
prostor dočkaly nové výzdoby. Stěny i posuvné dveře pokryly 
velkoplošné umělecké fotografie novorozených dětí, které do-
daly prázdným chodbám a zdím emotivní něžný nádech a celý 
prostor vhodně zútulnily. Překrásné fotografie připomínají 
zázrak zrození a dar života, čistotu novorozených duší a křeh-
kost našich nejmenších. Povedenou proměnou prošla také tělo-
cvična pro budoucí maminky. Jednu ze stěn ozdobila šedobílá 
mandala znázorňující květ života, přibyl také stojan na gym-
nastické míče. Novou výzdobu oceňují nejen maminky. Uzná-
ní se dočkala také na sociálních sítích. Po zavedení rautových 

snídaní na porodnici je to další krok k tomu, abychom se pro 
maminky stali přívětivou porodnicí. Postupně chceme zútulnit 
i další patra nových pavilonů, aby se v nich cítili jak naši paci-
enti, tak také naši zdravotníci co nejlépe. 
Dětské oddělení má novou primářku 
První červen je pro naše dětské oddělení významným dnem 
hned z několika důvodů. Jednak slavíme Den dětí předáváním 
drobných dárků našim malým pacientům, navštíví nás také 
zdravotní klaun, sfoukneme první svíčku na dortu k příležitosti 
stěhování do nových prostor, ale také letos v tento den přivítá-
me novou paní primářku dětského oddělení MUDr. Alici Mílo-
vou, která k nám přichází z pozice vedoucí dětské JIP Fakultní 
Thomayerovy nemocnice. Nová paní primářka má specializaci 
v oboru dětské endokrinologie. Těšíme se, že budeme dále 
rozvíjet naše dětské oddělení a obohatíme svojí odborností 
spektrum našich dětských ambulancí, které vybudoval bývalý 
primář MUDr. Luděk Týce a které jsou svým rozsahem v rám-
ci okresních nemocnic našeho regionu výjimečné. Na rozhovor 
s novou paní primářkou se můžete těšit v dalším čísle. 

Vaše nemocnice 
 

 
 

 

 
Od konce května jezdí turistické autobusy s přepra-
vou kol 
Kladské pomezí je díky svému rozmanitému reliéfu rájem 
cyklistů. K přepravě na atraktivní místa našeho regionu nebo 
pro zpáteční cestu můžete v turistické sezóně využít několik 
linek turistických autobusů s přepravou kol, které se poprvé 
rozjely v sobotu 28. května 2022!  
Klasické cyklobusy s vlekem pro přepravu až 38 kol jsou vy-
pravovány na 4 pravidelných linkách. První z nich je vedena z 
Jaroměře, přes Českou Skalici, Nové Město nad Metují až do 
Deštného v Orlických horách. Další linka do Orlických hor 
jezdí z Náchoda, opět přes Nové Město nad Metují. Pravidelný 
spoj do Krkonoš je v letošním roce veden po nové trase z Ná-
choda, přes Hronov, Červený Kostelec, Trutnov a Pec pod 
Sněžkou až na Pomezní Boudy. Tato změna zajisté potěší pře-
devším cykloturisty, kteří mají namířeno do Jestřebích hor. 
Ani v letošním roce cestující nepřijdou o oblíbenou linku k 
našim polským sousedům na trase Náchod – Kudowa‑Zdrój – 
Karlów.  
Cyklisté mohou na svých toulkách naším regionem využívat 
také víkendovou autobusovou linku z Úpice do Odolova s tzv. 
„cyklobatohem“ pro přepravu maximálně 6 kol a dále pravi-
delné vlakové spoje, jejichž kapacita je omezena na cca 6-10 
kol.  
Turistické autobusy budou v provozu až do konce září vždy o 
víkendech a o státních svátcích. V průběhu letních prázdnin 
budou vybrané linky brázdit Kladské pomezí denně.  
Více informací a jízdní řády najdete na 
www.kladskepomezi.cz/aktivity/cyklistika a na webu 
www.dopravakhk.cz. Tištěné materiály, které vydává Králové-
hradecká krajská centrála cestovního ruchu, budou k dostání v 
informačních centrech našeho regionu.   
 
 

INFORMACE  Z  OBLASTNÍ   

NEMOCNICE  NÁCHOD 

CYKLOBUSY   

http://www.kladskepomezi.cz/aktivity/cyklistika
http://www.dopravakhk.cz


 

Informujeme Vás tímto, že od května 2021 byl z důvodu kom-
fortnějšího odbavení klientů na evidenci vozidel odboru dopra-
vy zaveden online rezervační systém. Přímá internetová adresa 
na tento systém je https://www.broumov.net/rezervacni-system
-registr-vozidel-meu-broumov/d-25873, kde jsou uvedeny i 
další podrobné informace. Rezervace termínu je nutná, přede-
jdete čekání ve frontě! 
Zároveň podáváme informaci o tom, že od 1. června je možné 
požádat o výměnu řidičského průkazu prostřednictvím Elektro-
nického podání žádosti o řidičský průkaz. Možnost podání 
žádosti o výměnu řidičského průkazu máte po přihlášení do 
Portálu občana (https://obcan.portal.gov.cz/prihlaseni) v přípa-
dě uplynutí platnosti nebo blížícího se konce platnosti Vašeho 
řidičského průkazu, ne však dříve než 90 dnů před koncem 
platnosti.  
Podrobné informace na: https://broumov.net/assets/File.ashx?
id_org=1276&id_dokumenty=26335 

Bc. Martin Doležal, vedoucí odboru dopravy, MěÚ Broumov 
 

 

Rozpis pohotovostních služeb v oboru zubní lékařství 
okresu Náchod na rok 2022. 
Ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8:00-12:00  

 

 

 
Nabízíme k pronájmu nebytové prostory  

v centru města, nám. Aloise Jiráska, čp. 279,  
(bývalá Diakonie, půjčovna koloběžek).  

Nebytové prostory se nacházejí v přízemí bytového 
domu, užitná plocha cca 43 m², vchod přímo z ulice, 
výloha, sociální zázemí (WC, umyvadlo). Objekt je 
vhodný pro prodejny, služby a malé výrobny, atd.   
Další informace p. Zápotočný, tel. 498 019 996 

 
 

 

Úklidové služby Náchod a okolí  
Přijedeme až k Vám domů. Nabízíme jak jednorázo-
vé, tak i pravidelné úklidy domů, bytů, firem i uby-
tování (pravidelný úklid = výhodnější cena). Úklidy 
i domácí práce všeho druhu, vše je jen o domluvě.. 
Několikaletá zkušenost, spolehlivost, pečlivost.  
Objednávky na čísle 722954134 nebo  
e-mail uklidy.kostelec@seznam.cz 
————————————————————— 
 

 

 

ODBOR  DOPRAVY  MěÚ  BROUMOV ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

ZUBNÍ  LÉKAŘSTVÍ 

Dat. Jméno lékaře Adresa ordinace Telefon 

  9.7. a 10.7. MUDr. Jelenová Denisovo nábřeží 

665, Náchod 

491 431 104 

16. a 17.7. MUDr. Vejmola Palackého 20, 

Náchod 

491 424 524 

23.7. a 24.7. MUDr.         

Grummichová 

Palachova 1742, 

Náchod 

724 013 123 

30.7. a 31.7.  MDDr. Kyselý Rokolská 123, 

Nový Hrádek 

495 217 195 

6.8. a 7.8.  MUDr. Sedláček Kostelecká 1204, 

Náchod 

491 426 926 

13.8. a 14.8. MUDr. Pastelák Sadová 44,    

Broumov 

775 717 666 

20.8. a 21.8. MUDr. Hýblová Hálkova 367,  

Náchod 

491 428 636 

27.8. a 28.8. MUDr. Růžička st. Poliklinika,      

Masarykova 30, 

Broumov 

603 479 084 

3.9. a 4.9. MUDr. Šnajdr Náchodská 548,  

 Velké Poříčí 

491 482 850 

17.9. a 18.9. MUDr. Hýbl Hálkova 367,  

Náchod 

491 428 636 

INZERCE, RŮZNÉ 

PRONÁJMY 

TEPLICKÉ OZVĚNY * periodický tisk územního samo-
správného celku, vydává Město Teplice nad Metují nákladem 
700 výtisků.  
Vychází jako měsíčník, redakční uzávěrka je 20. každého 
měsíce. Registrační číslo MK ČR E 11959. Za obsah článků 
odpovídají autoři. Nevyžádané rukopisy a fotografie nevrací-
me. Tisk: Centrum služeb Broumov s.r.o. 

Kontakt: ozveny@teplicenadmetuji.cz  

Omezení ordinační doby  
20.6.2022  Pondělí   8:00-11:30  (Radvanice)  
21.6.2022  Úterý      8:00-11:30  (Chvaleč)      
22.6.2022  Středa    8:00-11:30   (Teplice)       
                                13:00-17:00   (Radvanice) 
23.6.2022 Čtvrtek   8:00-11:30   (Jívka)          
24.6.2022 Pátek       8:00-11:30   (Radvanice)  

                          13:00-15:00   (Teplice) 
Omezení ordinační doby také naleznete na 

www.venkovskylekar.cz                 MUDr. Ladislav Záveský 

https://www.broumov.net/rezervacni-system-registr-vozidel-meu-broumov/d-25873
https://www.broumov.net/rezervacni-system-registr-vozidel-meu-broumov/d-25873
https://obcan.portal.gov.cz/prihlaseni
https://broumov.net/assets/File.ashx?id_org=1276&id_dokumenty=26335
https://broumov.net/assets/File.ashx?id_org=1276&id_dokumenty=26335
mailto:uklidy.kostelec@seznam.cz
http://www.venkovskylekar.cz/


 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Fotky k článku: 

“Jak se daří mla-

dým hasičům“ 

 
 
 
 
 
 


